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Zápis č. 1/2022 
 

ze zasedání Školské rady Základní školy, Uherské Hradiště, Za Alejí 1072, příspěvkové 
organizace, konané dne 11. května 2022 v 16:30 hod 

 

 

1. zasedání školské rady 2022 
 

Místo zasedání:  
Sborovna Základní školy, Uherské Hradiště, Za Alejí 1072, p. o.  
 

Přítomni:   
za zákonné zástupce nezletilých žáků:  
Robert Janík – předseda ŠR 
JUDr. Andrea Petrželová  
 

za pedagogické pracovníky školy:  
Mgr. Martina Podešvová  
 

za zřizovatele:  
Ing. Jaroslav Zatloukal  
Ing. Ivana Pavelová  
Vladimíra Běhávková   
 

Omluvení členové:  
Mgr. Markéta Janíková – místopředsedkyně ŠR 
Mgr. Dana Šimíková – člen ŠR 
Mgr. Jan Brázdil – člen ŠR 
 

Hosté:  
Mgr. Vratislav Brokl, ředitel školy  
Mgr. Eliška Janíková, učitelka Montessori 
 

  
PROGRAM:                    
1. Úvod, zahájení 
2. Schválení programu zasedání Školské rady č. 1/2022 
3. Schválení zápisu č. 2/2021  
4. Projednání rozpočtu školy na rok 2022  
5. Projednání Rozborů hospodaření za rok 2021  
6. Informace ředitele školy o ukrajinských žácích 
7. Různé 
8. Rekapitulace přijatých usnesení, závěrů a doporučení 
9. Návrh termínu příštího zasedání Školské rady 
10. Závěr  
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PRŮBĚH ZASEDÁNÍ:  
  
1. Úvod, zahájení 

Pan Janík, předseda školské rady, zahájil první zasedání školské rady (dále jen „ŠR“), přivítal 
všechny přítomné členy ŠR a hosty, a současně omluvil nepřítomné, a to: paní  
Janíkovou, místopředsedkyni ŠR a členy ŠR paní Šimíkovou a pana Brázdila.  
Je přítomna nadpoloviční většina všech členů ŠR, tudíž je ŠR usnášeníschopná. 
   

2. Schválení programu zasedání Školské rady č. 1/2022 
Pan Janík, předseda ŠR, zrekapituloval program zasedání  
ŠR č. 1/2022, který byl všem zaslán elektronickou poštou společně se všemi podkladovými 
materiály dne 8. 4. 2022, a požádal o jeho schválení. Současně upřesnil, že v rámci bodu  
č. 7 programu vystoupí paní Mgr. Eliška Janíková, učitelka Montessori s cílem seznámit 
členy ŠR o připravovaném ŠVP pro 1. stupeň Montessori vč. stanovení způsobu jeho 
projednání ve ŠR. 
 
Hlasování: o schválení programu zasedání ŠR č. 1/2022 v navrhovaném znění. 
Výsledky hlasování: 

- Pro: 6 
- Proti: 0 
- Zdrželo se: 0 

Závěr hlasování: ŠR schvaluje program zasedání ŠR č. 1/2022. 
 

3. Schválení zápisu č. 2/2021  
Pan Janík, předseda ŠR, požádal o schválení zápisu č. 2/2021 z předchozího ustavujícího 
zasedání ŠR, který byl všem zaslán elektronickou poštou dne 
2. 12. 2021 k vyjádření.  
V souladu s čl. 5 jednacího řádu ŠR mohl každý člen ŠR uplatnit své námitky do 14 dnů vůči 
zápisu, a to elektronicky předsedovi ŠR. Ve stanoveném termínu nebyly obdrženy k zápisu 
č. 2/2021 žádné námitky.  
 
Hlasování: o schválení zápisu č. 2/2021 z ustavujícího zasedání ŠR. 
Výsledky hlasování: 

- Pro: 6 
- Proti: 0 
- Zdrželo se: 0 

Závěr hlasování: ŠR schvaluje zápis č.2/2021 z ustavujícího zasedání ŠR. 
 

4. Projednání Rozpočtu školy na rok 2022 
Rozpočet školy na rok 2022 byl členům ŠR zaslán elektronickou poštou. Pan Janík, předseda 
ŠR, předal slovo řediteli školy za účelem rámcového představení dokumentu. 
 
Mgr. Brokl, ředitel školy, představil rozpočet školy na rok 2022 schválený Radou města 
Uherské Hradiště dne 13. 12. 2021, jehož struktura je daná zřizovatelem: 

- V této chvíli je rozpočet školy na rok 2022 nastaven tak, aby odpovídal inflační 
doložce a aby škola nebyla v žádné kapitole ztrátová.  



 

3  

- Vyzdvižení toho, že ve srovnání se školami jiných zřizovatelů, jsou příspěvky ze 
strany města Uherské Hradiště pro školy zřizované městem Uherské Hradiště, spíše 
nadprůměrné. 

- Otevření diskuse k možným dotazům. 
 
Dále Mgr. Brokl, ředitel školy, v návaznosti na žádost Ing. Zatloukala konkretizoval rozpočet 
školy na rok 2022: 

- Celkové náklady činí 57 278,3 tis. Kč vč. mzdových nákladů, z toho příspěvek 
zřizovatele je ve výši 6 174,8 tis. Kč a transfer z MŠMT ve výši 47 680,0 tis. Kč. 

- Z příspěvku zřizovatele jsou hrazeny mzdy (zejména na psycholožku), energie, 
opravy, velké akce a ost. provoz. Energie (teplo, plyn, elektřina, voda) v současném 
nastavení tvoří téměř polovinu příspěvku zřizovatele, tj. cca 2 809,0 tis. Kč. 

- V souladu se zřizovací listinou a s právními předpisy může příspěvková organizace 
pořizovat movitý majetek v ceně do 200 tis. Kč za jednu položku bez předchozího 
souhlasu zřizovatele. 

 
V návaznosti na dotaz JUDr. Petrželové, jak se dotkne zvýšení cen energií výše stravného, 
Mgr. Brokl, ředitel školy, informoval, že v plánu je úprava cen stravného od nového školního 
roku 2022/20223, tedy od září, s tím, že se bude jednat řádově o korunová navýšení. 
Důvodem je skutečnost, že se do stravného energie nepromítají, je tam započtena pouze 
cena potravin. V současné době je výše stravného rozdělena do tří pásem dle věku žáků (do 
7 let činí stravné 25 Kč, do 14 let činí stravné 27 Kč a nad 14 let činí stravné 30 Kč) - ve 
Vyhlášce MŠMT o školním stravování je rezerva za stravování velká.  

 
V návaznosti na dotaz Ing. Zatloukala, seznámil Mgr. Brokl, ředitel školy, všechny přítomné 
členy ŠR s investičními akcemi školy, jejichž realizace je plánována v roce 2022, a to: 

- Výměna podlahové krytiny ve školní jídelně a výměna vstupních dveří do školy 
(předpokládané náklady cca 500 tis. Kč) 

- Nákup elektrické varné pánve do školní jídelny (předpokládané náklady cca 700 tis. 
Kč). 

Zřizovatel do konce května 2022 projedná navrhované přesunutí zlepšeného 
hospodářského výsledku z rezervního do investičního fondu, aby mohly být ušetřené 
finanční prostředky využity na realizaci plánovaných investičních akcí. 
 
K rozpočtu školy na rok 2022 nebyly ze strany ŠR žádné připomínky. 
Závěr bodu: ŠR bere na vědomí Rozpočet školy na rok 2022. 
 

5. Projednání Rozborů hospodaření za rok 2021  
Rozbory hospodaření školy za rok 2021 byly členům ŠR zaslány elektronickou poštou. Pan 
Janík, předseda ŠR, předal slovo řediteli školy za účelem rámcového představení 
dokumentu. 
 
Mgr. Brokl, ředitel školy, představil ve stručnosti Rozbory hospodaření školy za rok 2021: 

- Organizace dosáhla zlepšeného hospodářského výsledku ve výši 1 284,347 tis. Kč, 
který vznikl především úsporou energií vzhledem k tomu, že část roku nebyla díky 
distanční výuce v plném provozu. Další úspory vznikly tím, že se nerealizovala 
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výběrová řízení na výměnu vstupních dveří a podlahové krytiny ve školní jídelně 
z důvodu toho, že se nepřihlásil žádný zhotovitel (tato výběrová řízení budou 
opakována v roce 2022).  Část kalendářního roku byla ovlivněna koronavirovou krizí, 
která se projevila především na straně příjmů z hospodářské činnosti – pronájmy 
(pronájem tělocvičny, pronájem učeben, plaveckého bazénu, jídelny a prostor pro 
přírodovědné centrum Trnka, výnosy z pronájmu bytu). 

- Zřizovatel do konce května 2022 projedná navrhované přesunutí zlepšeného 
hospodářského výsledku z rezervního do investičního fondu, aby mohly být 
ušetřené finanční prostředky využity na realizaci plánovaných investičních akcí. 

- V roce 2021 byly realizovány projekty: Šablony II, Šablony III, Erasmus+. 
- Dále v roce 2021 pokračovala obnova a údržba majetku. 
- Otevření diskuse k možným dotazům. 

 
Dále Mgr. Brokl, ředitel školy, v návaznosti na žádost Ing. Zatloukala seznámil všechny 
přítomné členy ŠR s kontrolní činností v roce 2021, jednalo se o pravidelné kontroly 
provedené zřizovatelem (kontrola evidence a uložení namátkou vybraného dlouhodobého 
majetku, učebních pomůcek pořízených z účelově určeného příspěvku zřizovatele), Krajské 
hygienické stanice se sídlem ve Zlíně a zdravotní pojišťovny (kontroly ČŠI v roce 2021 
neprobíhaly). 
 
V návaznosti na dotaz vznesený JUDr. Petrželovou ohledně darů ze strany SRPŠ informoval 
Mgr. Brokl, ředitel školy, všechny přítomné členy ŠR o aktuálním stavu fungování SRPŠ. 
Činnost SRPŠ byla díky protiepidemickým opatřením v souvislosti s pandemií covid-19 
přerušená (neprobíhaly osobní schůzky, nebyly vybírány příspěvky). V současné době je 
v řešení volba nového vedení SRPŠ (původní vedení již nemá zájem pokračovat), v rozpočtu 
SRPŠ je nyní 300 tis. Kč. 
Doplnění ze strany Ing. Zatloukala, že dary SRPŠ představují pro školu významnou pomoc.  
  
K Rozborům hospodaření za rok 2021 nebyly ze strany ŠR žádné připomínky. 
Závěr bodu: ŠR bere na vědomí Rozbory hospodaření za rok 2021. 
 

6. Informace ředitele školy o ukrajinských žácích 
Mgr. Brokl, ředitel školy, informoval všechny přítomné o ukrajinských žácích: 

- V současné době je na škole 35 ukrajinských žáků, z toho 3 žáci budou odcházet 
z důvodu stěhování do Brna. Jaká bude situace v novém školním roce 2022/2023 
nelze predikovat, protože od září 2022 by měli být ukrajinští žáci hodnoceni jako 
čeští žáci, což je v tuto chvíli těžce představitelné. 

- Pedagogové i rodiče významně přispívají a pomáhají ukrajinským žákům začlenit se 
do výuky. 

- Pro školu je zajištění jejich výuky organizačně náročné, nicméně probíhá pro 
ukrajinské žáky výuka českého jazyka v malých skupinkách, stejně tak výuka 
matematiky v malých skupinkách ukrajinskou učitelkou. 

 
Závěr bodu: ŠR bere na vědomí informace ředitele školy o ukrajinských žácích. 
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7. Různé 
Mgr. Janíková, učitelka Montessori, přítomné členy ŠR krátce informovala o zpracování a 
přípravě ŠVP pro 1. stupeň Montessori, který bude finálně hotový v červnu 2022 a měl by 
být projednán ŠR. ŠVP pro 1. stupeň Montessori vychází z platného Rámcového 
vzdělávacího programu školy, nicméně jeho významným přínosem je to, že odráží a 
popisuje odlišnosti Montessori vzdělávání s ohledem na skutečné formy práce s žáky (bude 
1 integrující předmět Klíč od světa, v rámci kterého bude naplňováno vše, co je v rámci RVP 
závazné, výuka probíhá v časových blocích, žáci si sami volí typ práce, skupinu, obor aj.) 
 
Pan Janík, předseda ŠR, uvedl, že v souladu s čl. 2 jednacího řádu ŠR lze v nezbytně nutných 
případech uspořádat možné setkání ŠR i v on-line prostředí. Tudíž s ohledem na časové 
možnosti členů ŠR doporučuje projednat ŠVP pro Montessori 1. stupeň ZŠ elektronickou 
formou v termínu do 31. 7. 2022 s tím, že finální verze ŠVP bude zaslána všem členům ŠR 
k projednání elektronickou poštou do 30. 6. 2022. Všechny připomínky členů ŠR k ŠVP 
budou zkompletovány a zaslány Mgr. Janíkové k zapracování. 
 
Hlasování: o schválení projednání ŠVP pro Montessori 1. stupeň ZŠ elektronickou formou v 
termínu do 31. 7. 2022. 
Výsledky hlasování: 

- Pro: 5 
- Proti: 0 
- Zdrželo se: 1 

Závěr hlasování: ŠR schvaluje projednání ŠVP pro Montessori 1. stupeň ZŠ elektronickou 
formou v termínu do 31. 7. 2022 
 

8. Rekapitulace přijatých usnesení, závěrů a doporučení 
Pan Janík, předseda ŠR, shrnul usnesení, závěry a doporučení ŠR přijatá v rámci zasedání 
ŠR. 
 

9. Návrh termínu příštího zasedání Školské rady 
Po vzájemné dohodě všech přítomných členů ŠR byl předběžně stanoven termín dalšího 
zasedání ŠR v roce 2022 ke dni 9. 11. 2022 od 16:30 hodin ve Sborovně Základní školy, 
Uherské Hradiště, Za Alejí 1072, p. o. Předmětem zasedání bude projednání Výroční zprávy 
o činnosti školy za školní rok 2021/2022. Pozvánka s programem a podkladovými materiály 
určenými k projednání budou všem členům ŠR zaslány elektronickou poštou v souladu 
s jednacím řádem (čl. 2). 
 

10. Závěr 
Pan Janík, předseda ŠR, poděkoval všem přítomným členům ŠR za účast a ukončil první 
zasedání ŠR v roce 2022. 
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ ŠKOLSKÉ RADY Č. 1/2022 ZE DNE 11. 5. 2022: 
Školská rada schvaluje: 

- Program zasedání školské rady č. 1/2022 
- Zápis č. 2/2021 ze zasedání školské rady v roce 2021 
- Způsobu projednání ŠVP pro Montessori 1. stupeň ZŠ, a to elektronickou formou 

v termínu do 31. 7. 2022. 
 
Školská rada bere na vědomí: 

- Rozpočet školy na rok 2022 
- Rozbory hospodaření školy za rok 2021 
- Informace ředitele školy o ukrajinských žácích 
- Předběžný termín dalšího zasedání ŠR, a to 9. 11. 2022 od 16:30 hodin ve Sborovně 

Základní školy, Uherské Hradiště, Za Alejí 1072, p.o. 
  
 
 
 
V Uherském Hradišti dne 16. května 2022  
  
Zapsala: Ing. Ivana Pavelová, zapisovatelka ŠR 
 
 
Schválil:  Robert Janík, předseda ŠR 


